

[Text]

**Mr. Wilson:** In the Territories?

**Mr. Barnett:** Yes.

**Mr. Wilson:** This bill will apply when it is enacted in the Territories.

**Mr. Barnett:** Some of us who have been involved in the Northern Affairs Committee, and so on, are quite familiar with expressions of desire on the part of the people of the Territories for more autonomy. I was wondering if any consideration was given to some arrangement whereby the governments of the Territories could administer by arrangement this labour legislation.

**Mr. Wilson:** Any time they want to pass an ordinance they can do so, but the amount of work there is so small that it would be quite expensive for them to do it, so we do it for them. That is to say, under the provisions of the BNA Act when anything is not exclusively within the jurisdiction of the provinces it comes to us, and they are not provinces.

They have taken over certain standards legislation themselves, which is probably easy to administer, but if they took this over for a very few cases they would have to establish a board and they would have to establish mediation officers. It would not be economical. We sent a man up there several times a year and he flies out of Winnipeg or Vancouver, as the case may be, and fixes up the dispute at Yellowknife or at Cassiar Asbestos Corp. Ltd. and then flies back.

**Mr. Barnett:** Then, as far as you are aware, there is no pressure or any kind of a working arrangement between the federal department and embryonic department in the Territories.

**Mr. Wilson:** When they have a sufficient volume of cases they will no doubt do it, but it would be uneconomical for them to do it now.

**Mr. Barnett:** Thank you.

Clause 1, proposed Section 209 agreed to.

On Clause 1, proposed Section 210—*Annual report of Board.*

**Mr. Guay (St. Boniface):** Mr. Chairman, may I ask Mr. Wilson whether this is the usual form in regard to the annual report? This is quite normal, there is nothing unusual about including this in the bill.

**Mr. Wilson:** This requires us to report.

**Mr. Guay (St. Boniface):** Right. Thank you, Mr. Chairman.

Clause 1, proposed Section 210 agreed to.

On Clause 1, proposed Section 167—*Duties of commissioners and boards.*

**The Chairman:** Mr. Barnett.

**Mr. Barnett:** I was considering the possibility of moving an amendment to Section 167, and that is why I asked to have it stood, but after some further examination I prefer not to do so now. As far as I am concerned proposed Section 167 can carry as it is.

Clause 1, proposed Section 167 agreed to.

[Interpretation]

**M. Wilson:** Dans les Territoires?

**M. Barnett:** Oui.

**M. Wilson:** Lorsque ce projet de loi entrera en vigueur, il en sera également dans les Territoires.

**M. Barnett:** Certains d'entre nous qui avons travaillé avec le Comité des affaires du Nord canadien, et autres, sommes bien familiers avec le désir des habitants des Territoires d'une plus grande autonomie. Je me demandais si l'on avait songé à une forme d'entente en vertu de laquelle les gouvernements des Territoires pourraient mettre en application eux-mêmes cette loi sur les relations de travail.

**M. Wilson:** Si jamais ils veulent demander un décret, ils n'ont qu'à le faire, mais la somme de travail requise est si insignifiante qu'il leur en coûterait très cher de la faire, alors nous le faisons pour eux. En vertu des dispositions de l'Acte de l'Amérique du Nord britannique, lorsque quelque chose ne relève pas exclusivement de la juridiction d'une province, c'est à nous de le faire, et non aux provinces.

Ils se chargent de l'application de certaines lois courantes de même car cela facilite sans doute l'administration. Mais s'ils étaient chargés de l'application de cette loi-ci, ils devraient établir une commission et nommer des agents de conciliation pour quelques cas seulement. Ce ne serait pas économique. Plusieurs fois par année, nous envoyons là-bas un homme de Winnipeg ou de Vancouver, selon le cas, et il se charge de régler les conflits à Yellowknife ou à la *Cassiar Asbestos Corp. Ltd.*

**M. Barnett:** Donc, à votre connaissance, il n'y aucune sorte d'entente de travail entre le ministère fédéral et un ministère des Territoires.

**M. Wilson:** Lorsqu'ils auront un nombre suffisant de cas, on le fera sans doute, mais cela ne serait pas rentable de le faire maintenant.

**M. Barnett:** Merci.

Article 209 du projet de loi adopté.

Article 210 du projet de loi: *Rapport annuel du Conseil.*

**M. Guay (Saint-Boniface):** Monsieur Wilson, n'est-ce pas la façon habituelle de procéder quant au rapport annuel? Il n'y a rien d'exceptionnel à ce que ce soit inclus dans le bill.

**M. Wilson:** Cela nous oblige à faire rapport.

**M. Guay (Saint-Boniface):** C'est bien. Merci, monsieur le président.

Article 210 du projet de loi adopté.

Article 167 du projet de loi: *Fonctions des commissaires et des comités.*

**Le président:** Monsieur Barnett.

**M. Barnett:** J'avais l'intention de proposer une modification de l'article 167, et c'est pourquoi j'avais demandé qu'il soit réservé. Mais après examen, je préfère ne pas le faire maintenant. En autant que je suis concerné, on peut adopter l'article 167 tel qu'il est.

Article 167 du projet de loi adopté.